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minnesanteckning 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Typ av möte: Nacka naturvårdsråd 

Mötesdatum: 10 april 2019, kl. 18.00-19.40 

Plats: Rum Björknäs, Nacka stadshus 

Närvarande: FÖRENINGAR 

Boo Fiskevårdsområdesförening 
Boo Miljö- och Naturvänner 
Föreningen Rädda Ältasjön 
Nacka Miljövårdsråd 
Naturskyddsföreningen i Nacka 
Saltsjöbadens naturskyddsförening 
Skuruparkens vänner 

POLITIKER 
Han Peters (C), ordförande 
Alvin Berggren (S), 2e v ordförande 

TJÄNSTEMAN 
Kristina Petterqvist, chef Enheten för drift offentlig utemiljö 
Mats Bohman, Trafik- och fastighetsdirektör 
Karl Bengtsson, Förvaltare, Förvaltning utemiljö 
Sara Ekstrand, projekteringsledare, Anläggning 
Anastasja Stengred, Miljösamordnare, Miljöenheten 
Karin Dreik, Förändringsledare, förnyelseenheten 
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1 Presentationsrunda 
Alla närvarande presenterade sig. 
 

2 Kommunen informerar 

• Kommunstyrelsens miljöutskott – Hans Peters 
Hans Peters informerade om miljöutskottets uppdrag och arbete. 
 

• Uppdaterat miljöprogram – Anastasja Stengred 
 

Nackas miljömål finns på följande länk http://miljobarometern.nacka.se/ 
 
1 Begränsad klimatpåverkan 
2 Frisk luft 
3 Giftfri miljö 
4 Rent vatten 
5 God bebyggd miljö 
6 Ett rikt växt- och djurliv 
 
Nya indikatorer 

 1.6b) utbytt gatubelysning till energisnåla armaturer  
 3.7) närproducerad mat  
 5.8a) grönytefaktor på kvartersmark  
 5.8b) grönytefaktor inom exploateringsavtal. 

  
Kommunstyrelsen har tagit beslut att: 
Indikatorerna 5.4 gångavstånd till friluftsområde, 5.5 nära till grönområde, 6.1 höga 
naturvärden, 6.2 skyddad natur och 6.3 indikatorarter behöver samordnas och 
inventeras mellan berörda nämnder. 
 

• Statusuppdatering Naturreservaten – Sara Ekstrand   
Projektledare för att genomföra arbetet med 5 naturreservat. 
 
Baggensteket 
Se över beslut som reda finns. En kommunekolog kommer att arbeta med naturreservatet 
bland annat ta fram reviderade skötselplaner. Dragit ut på tiden då plan w överklagats två 
gånger 
 
Rensättra 
Förslag till beslut har varit ute på samråd. Inkomna remissynpunkter ses över för att 
bemötas. 
Ekolog tittar på detta.  
 
 
Ryssbergen,  

http://miljobarometern.nacka.se/
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Naturvärdesinventering (NVI) pågår efter brand 2018. Naturvärdesinventering bedöms 
vara klar till efter sommar 2019. Gränser/omfattning för det föreslagna naturreservatet 
utreds då antal arter ökar markant vid 20 ha. Förslag är att ha ytan på kartan är <20 ha 
 
Skarpnäs 
Beslutet upphävdes av Länsstyrelsen 2017. En ekolog tillsätts för vidare arbete. 
Arbetet med reservatet planeras att påbörjas höst 2019. 
 
Skuruparken 
Beslutet upphävdes av Regeringen 2017. Förslag till beslut finns framtaget, men ses över 
under året. En jurist, Daniel Falk, ser över arrenden och fastighetsutredning 
 
sammanfattning 

Reservat Status Start Planerat 
antagande 

Baggensstäket DP antagen i KF Apr -19 Q2 2020 

Rensättra Remissynpunkter sammanställs Pågår Q4 2019 

Ryssbergen Naturvärdesinventering pågår Pågår Q4 2020 

Skarpnäs Beslut upphävt av LST Aug -19 Q2 2020 

Skuruparken Förslag till beslut finns, Stugorna stor fråga Feb -19 Q1 2020 

 
 

• Sandakällan och andra saker på gång inom förvaltningen – Karl 
Bengtson 

 
Norra del av området angripit av granbarkborre. Uppskattningsvis kan 75% av gran 
tas bort utan påverkan på naturvärden. Gran kommer att sparas i grupper. Träd 
sparas 30 m från Sandakällan i varje riktning. 
Avverkning ger ökad talldominans gynnande mykorrhiza samt ökad tillgänglighet. 
 
Området bedöms vara välanvänt och plats värd att bevara. På grund av osäkert 
budgetläge hos skogsstyrelsen kan det dröja innan beslut om Naturvårdsavtal 

Naturreservat 
Reservatsföreskrifter och skötselavtal håller avtalen på att revideras – skogsstyrelsen har 
fått detta i uppdrag. Ger en uppdaterad plan hur områdena ska skötas 
 
Nacka kommun har tagit över skötsel på alla grönska i kommunens allmänna platser. 
Har börjat ta fram driftplaner för olika områden så sly ska börja röjas 
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3 Frågor från föreningarna 
• Hur tänker kommunen att det lokala miljömålet om en bevarad biologisk mångfald 

ska uppfyllas samtidigt som kraftig exploatering och minskning av naturmark sker? 
Boo Miljö- och Naturvänner 
 
Tas vid kommande möte. 
 
 

• Är det möjligt för kommunen att göra en manuell rensning längst stränderna med 
dykare av sjöarna i Nacka? 
Föreningen för Rädda Ältasjön 
 
Det är mycket skräp i våra vattendrag föreningen undrar hur nacka kommun ser på denna 
nedskräpning. Föreningen föreslog att man tex kan ta kontakt med värmdögymnasium som 
bland annat utbildar dykare och erbjuda eleverna sommarjobb. 
 
Svar 
Enheten drift utemiljö meddelar att manuell rensning längs stränder och på sjöar är inget 
som planeras idag. Ska man även rens i sjöran så krävs det  god kunskap om status på 
bottensediment mm. Natur- och trafiknämnden satsar mycket på en översyn och hålla god 
ekologisk status i våra vattendrag. Alla bad rensas av dykare –  
 

• Kyrkviken - reningsbassäng 
Nacka miljövårdsråd 
 
Föreningen är osäker på om denna konstruktion ger tillräckligt bra rengöring. Det finns 
uppgifter att skärmbassänger inte renar så bra som de uppgett. 
 
Svar 
Nacka kommun har utrett flera olika alternativ där man kommit fram till att en 
skärmbassäng är den lösning som passar bäst i kyrkviken. Tillståndet för en skärmbassäng 
är 15 år. Det kommer att göras löpande utvärderingar av effekterna. 
 

• Skanskas bergkrossprojekt på Gungviksberget 
Nacka miljövårdsråd 
 
Svar 
Den 10 april 2019 beslutade miljö- och stadsbyggnadsnämnden att inte tillåta bergkross 
verksamhet på Gungviksberget. 
 

• Hur avses naturvårds- och friluftslivsfrågorna organiseras i kommunen? 
Nacka miljövårdsråd 
 
Svar 
Nacka kommun har tagit fram en friluftsplan som kommunen börjat arbeta efter. Det 
innebär att samarbetet mellan drift offentlig utemiljö och enheten för kultur och fritid får 
ett tätare samarbete. Under våren och hösten arbetar en grupp med frågeställningarna - 
Hur kan friluftslivets förbättras vad fungerar bra och vad fungerar mindre bra? Vilka 
åtgärder krävs etc? 
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Naturvård 
Nacka kommun har anställt Hillevi Eklund hon har i uppdrag att arbeta med 
översiktsplanering. Hillevi är specialist på gröna frågor. 
 

• Ridhus i Velamsunds naturreservat.  
- är planen att nytt ridhus ska ersätta det befintliga eller planeras för ytterligare ett ridhus? 
- planeras för utökat antal hästar? 
Boo Miljö- och Naturvänner 
 
svar 
I ansökan handlar det om ett nytt ridhus. Syftet med ridhuset är att utöka antalet 
ridtimmar. Ej utökat antal hästar. Ansökan om strandskyddsdispens är inlämnad 
Det nya nya huset ligger öster om det befintliga stallet ungefär där hönshuset ligger. 
 
Ansökan bifogas till minnesanteckningar. 
 
 

• Stockholm stad kommer att utbilda sina entreprenörer i biologisk mångfald, 
kommer Nacka kommun också att göra det?’ 
Boo Miljö- och Naturvänner 
 
Svar 
När det gäller naturmark är kommunens upphandlade entreprenör Jackson Trädvård som 
är mycket kunnig inom skogsvård och biologisk mångfald. Vid gallring så skapas 
högstubbar och ved lämnas i skogen att multna. Kommunen har också en del ytor som 
slåttras.   
 
 

• Läget vad gäller Skutviken, inklusive ärendet med den icke tillåtna asfalteringen 
av vägen. 
Saltsjöbadens naturskyddsförening 
 
Föreningen önskar vara med i diskussionerna ang hur området ska bevara. Föreningen 
håller i guidade turer i området. Föreningen har lagt ner många timmar inför bildandet 
av reservatet. Föreningen håller på att ta fram en vision om hur området ska lyftas så 
att det stämmer överens om reservatets intentioner  
 
Svar 
Mats Bohman svarade att det pågår diskussioner med arrendatorn, Stockholms 
båtsnickeri. Kristina Petterqvist ser fram emot att ta del av föreningens vision för 
skutviken så at vi gemensamt kan bevara det gamla kulturarvet.  
 

• Hur tänker kommunen att parkmarken i Nacka kan anläggas och skötas för att öka 
den biologiska mångfalden? 
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Boo Miljö- och Naturvänner 
 
Tas vid kommande möte. 
 

• Nacka behöver en naturvårdsplan. Föreningarna har länge hävdat att Nacka måste 
ta fram en naturvårdsplan. När kommer kommunen att ta fram en naturvårdsplan? 
Boo Miljö- och Naturvänner 
 
Svar 
Kommunen har i dagsläget inga planer på att ta fram en naturvårdsplan. Enheten drift 
offentlig utemiljö arbetar med att förverkliga de nyligen framtagna skogsskötselplanerna.   
 

• Sågsjöns återvinningsstation vid korsningen av Värmdövägen, Kummelnäs- och 
Vikingshillsvägen 
Boo Fiskevårdsområdesförenings styrelse 
 
Föreningen – 
Kan stationen förbättras med ett högt stängsel för att förhindra tippning utmed stupet 
samt för att fånga upp skräp som flyger omkring. Behöver det även vara en 
infartsparkering för 4 bilar. 
 
Behövs mer information kring återvinningscentraler vad som får och inte får slängas. 
 
Svar 
Enheten drift offentlig utemiljö tittar på området och ser vad som kan göras för att minska 
problemen. 

 
 
Frågor för samhällsbyggnad 
• Finns det en vision om Värmdöledens vägvy? I detaljplan efter detaljplan föreslås 

naturmark utmed Värmdöleden exploateras av verksamhetsområden och bostäder ända 
ut till vägbanan. Utan bevarande av naturridåer kommer Värmdöleden snart att likna 
infarter i andra kommuner. Verksamhetsområdena ger ett splittrat intryck och 
gestaltningen är inte uppstyrd i detaljplanerna. Vad säger Nackas stadsarkitekt om detta? 
 
Svar 
Frågan tas upp på junisammanträdet. 

Frågor till miljöenheten 
Frentab ansöker om att få utöka sin krossverksamhet i Kovik. I ansökan föreslås bergtäkt 
ända in till gränsen för Velamsunds naturreservat utan skyddszon och under 
grundvattennivån. Den föreslagna verksamheten kommer att innebära stor påverkan på 
reservatet och närliggande Koviksträsk såväl ekologiskt som för besökare och boende. 
Ansökan är ställd till Mark- och miljödomstolen, men saknar synpunkter från 
kommunens miljöenhet. Vad är kommunens åsikt i frågan? 



  7 (7) 

 
• Bootippens förorenade massor. Har ytterligare utredningar gjorts av kommunen om 

hanteringen av Bootippens förorenade massor än de som bilades samrådet för 
Dalkarlsängen med inlämning 12.11 2018?  
 
Svar 
Frågorna tas upp på junisammanträdet. 
 

Frågor som dök upp under mötet 
 

Soltimmar i innergård 
Till nästa gång önskar naturskyddsföreningen o Saltsjöbaden en redovisning på  
Hur många timmar sol ska en innegård ha sol i dag i mars 
 

Mindre grönområden skydd och bevarande  
Infartsparkering på telegramvägen placeras på grönkil märkt mark 
De små grönområdena har inget skydd –  
Grönstukturplanen är inte bindande och den är inte tillräckligt detaljerad 
Ny parkering på telegramvägen – är det verkligen ok? 
 

Översiktsplanen – kontinuerlig uppföljning över antal grönområden 
Den gröna sidan är inte uppdaterad i översiktsplanen 
Men i miljö och hälsobeskrivningen finns det hänvisningar till grönområden som försvunnit 
eller håller på att exploateras 
Vi behöver en samlad syn på grönområden nacka 
Det finns ju en inventering i boo – vem använder den idag 
Kommunen behöver ha kontakt med föreningarna 
 

Ekarna i Velamsund 
Ekhagar i Velamsund – arbete håller på att utredas och planeras. Det kommer att ske något i år. 
 


	Typ av möte: Nacka naturvårdsråd
	Mötesdatum: 10 april 2019, kl. 18.00-19.40
	Plats: Rum Björknäs, Nacka stadshus
	Närvarande: FÖRENINGAR
	1 Presentationsrunda
	2 Kommunen informerar
	 Kommunstyrelsens miljöutskott – Hans Peters
	 Uppdaterat miljöprogram – Anastasja Stengred
	 Statusuppdatering Naturreservaten – Sara Ekstrand

	 Sandakällan och andra saker på gång inom förvaltningen – Karl Bengtson
	Naturreservat

	3 Frågor från föreningarna
	Frågor till miljöenheten
	Frågor som dök upp under mötet
	Soltimmar i innergård
	Mindre grönområden skydd och bevarande  Infartsparkering på telegramvägen placeras på grönkil märkt mark
	Översiktsplanen – kontinuerlig uppföljning över antal grönområden
	Ekarna i Velamsund



